



## Conference Title: "South-South Co-development: Socio-economic Transformations for a New Global Model"

Organizers: The Mediterranean Forum for Youth "FOMEJE" Morocco / Citizen Initiatives Association "Bawsala"

Location and Date: Nepal, (TBC) February 2024, on the sidelines of the World Social Forum

### Introduction:

The conference aims to explore the opportunities and challenges related to co-development among Southern countries, with a focus on the need for a significant transformation of global socio-economic models.

### Context:

In an increasingly interconnected world, South-South co-development emerges as a powerful alternative to stimulate growth and promote the autonomy of Southern nations. However, to achieve sustainable social and economic transition, it is imperative to rethink existing models.

### Conference Objectives:

1. Analyze the current challenges of socio-economic models in Southern countries.
2. Identify specific opportunities offered by South-South co-development.
3. Advocate for the need for a new global model for co-development.
4. Define concrete strategies for implementing co-development in the current global context.

### Main Themes:

1. Diagnosis of Current Models: In-depth analysis of the strengths and weaknesses of existing socio-economic models in Southern countries.
2. Opportunities of Co-development: Exploration of potential benefits of South-South co-development, including knowledge-sharing, resource-sharing, and capacity-building.
3. Towards a New Global Model: Discussion on the necessity of designing a global model for co-development to ensure an effective transition.
4. Implementation Strategies: Development of practical recommendations for the implementation of co-development, with a focus on international collaboration.

### Expected Outcomes:

1. Consensus on the key challenges to overcome for effective co-development.

2. A roadmap for the development of a new global co-development model.
3. Strengthened partnerships among participants to materialize the discussed ideas.

**Target Audience:**

Political leaders, representatives of civil society, researchers, entrepreneurs, and youth engaged in social and economic transformation, participating in the World Social Forum.

The conference will be a dynamic exchange space aiming to catalyze concrete actions to advance South-South co-development and contribute to building a more equitable and sustainable global future.

## Concept Note

**Titre de la Conférence: "Co-développement Sud-Sud : Transformations Socio-économiques pour un Nouveau Modèle Mondial"**

Organisateurs: Forum Méditerranéen de La Jeunesse « FOMEJE » *Maroc* / Association Initiatives citoyennes « *Bawsala* »

Lieu et Date: Népal, (TBC) février 2024, en marge du Forum Social Mondial

Introduction:

La conférence vise à explorer les opportunités et les défis liés au co-développement entre les pays du Sud, en mettant l'accent sur la nécessité d'une transformation significative des modèles socio-économiques mondiaux.

Contexte:

Dans un monde de plus en plus interconnecté, le co-développement Sud-Sud émerge comme une alternative puissante pour stimuler la croissance et favoriser l'autonomie des nations du Sud. Cependant, pour réaliser une transition sociale et économique durable, il est impératif de repenser les modèles existants.

Objectifs de la Conférence:

1. Analyser les défis actuels des modèles socio-économiques dans les pays du Sud.
2. Identifier les opportunités spécifiques offertes par le co-développement Sud-Sud.
3. Promouvoir la nécessité d'un nouveau modèle mondial pour le co-développement.
4. Définir des stratégies concrètes pour la mise en œuvre du co-développement dans le contexte mondial actuel.

Thèmes Principaux:

1. Diagnostic des Modèles Actuels: Analyse approfondie des forces et faiblesses des modèles socio-économiques existants dans les pays du Sud.
2. Opportunités du Co-développement: Exploration des avantages potentiels du co-développement Sud-Sud, notamment le partage de savoir-faire, de ressources et le renforcement des capacités.
3. Vers un Nouveau Modèle Mondial: Discussion sur la nécessité de concevoir un modèle mondial du co-développement pour garantir une transition efficace.
4. Stratégies de Mise en Œuvre: Développement de recommandations pratiques pour la mise en œuvre du co-développement, en mettant l'accent sur la collaboration internationale.

Résultats Attendus:

1. Un consensus sur les principaux défis à surmonter pour réaliser le co-développement efficace.
2. Une feuille de route pour le développement d'un nouveau modèle mondial de co-développement.
3. Des partenariats renforcés entre les participants pour concrétiser les idées discutées.

**Public Cible:**

Leaders politiques, représentants de la société civile, chercheurs, entrepreneurs et jeunes engagés dans la transformation sociale et économique, qui participent au Forum Social Mondial.

La conférence sera un espace d'échange dynamique visant à catalyser des actions concrètes pour faire avancer le co-développement Sud-Sud et contribuer à la construction d'un avenir mondial plus équitable et durable.

